
RADNY RADY POWIATU W GOŁDAPI VI KADENCJI

Paweł CZYŻ

Banie Mazurskie, 14.06.2024 r.

Starosta Gołdapski

Pan Krzysztof Kazaniecki

za pośrednictwem

Przewodniczącego Rady Powiatu w Gołdapi

Pana Piotra RANTA

INTERPELACJA RADNEGO

Na podstawie art. 21 ust. 9 oraz 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz.U.2024.107 t.j.) składam INTERPELACJE RADNEGO w sprawie działań podjętych przez wójta Gminy 
Banie Mazurskie Łukasza Kulisia obniżających bezpieczeństwo mieszkańców Powiatu Gołdapskiego.

UZASADNIENIE

1 lutego br. jako radny Rady Gminy Banie Mazurskie VIII kadencji skierowałem zapytanie radnego 
adresowane do wójta Gminy Banie Mazurskie Łukasza Kulisia w sprawie umowy oraz opłacania tzw. 
konserwatorów sprzętu w OSP Banie Mazurskie (odpis w załączeniu). Jednostka Ochotniczej Straży 
Pożarnej, na czele której stoi radny Rady Powiatu w Gołdapi V kadencji Karol Szablak od wielu miesięcy 
napotykała na trudności związane z zabezpieczeniem - z winy władz tej Gminy - możliwości spokojnego 
funkcjonowania. OSP Banie Mazurskie jest przy tym najbardziej obciążoną jednostką Straży na terenie tej 
Gminy. W odpowiedzi na moje zapytanie radnego z 13 lutego 2024 roku bezczelnie przekazano, iż za brak 
w/wym. odpowiada sama OSP Banie Mazurskie (odpis w załączeniu)! Tymczasem jednostka nie podpisała 
stosownej umowy, która z punktu widzenia tej OSP była niekorzystna.

W dniu 14 czerwca otrzymałem odpis pełnomocnictwa udzielonego przez wójta Gminy Banie 
Mazurskie Łukasza Kulisia z dnia 4 czerwca br. udzielonego w imieniu Gminy Banie Mazurskie w zakresie



WYPOWIEDZENIA UMOWY UŻYCZENIA NIERUCHOMOŚCI, którą użytkuje OSP Banie Mazurskie! (odpis w 
załączeniu). Tego samego dnia r.pr. Kamila Połeć skierowała do tej jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
wypowiedzenie umowy użyczenia nieruchomości z miesięcznym terminem wypowiedzenia (odpis w 
załączeniu). Powodem ma być nieznana okoliczność i potrzeba przeznaczenia przez wójta Łukasza Kulisia tej 
nieruchomości na inne cele, nieznane w dniu zawarcia umowy.

Radny Rady Powiatu w Gołdapi V kadencji Karol Szablak był w ostatnich wyborach samorządowych 
kontrkandydatem Łukasza Kulisia w wyborach wójta tej miejscowości. Kosztem bezpieczeństwa 
mieszkańców Powiatu Gołdapskiego chce on dziś najwyraźniej prowadzić jakieś wojny polityczne i poniżyć 
w oczach lokalnej społeczności Karola Szablaka z wykorzystaniem środków finansowych Gminy na zlecenie 
obsługi prawnej w celu wyrugowania Strażaków z ich siedziby! W kampanii wyborczej Łukasz Kuliś chwalił 
się pozyskaniem od Gminy Gołdap pojazdu w celu wzmocnienia możliwości OSP Banie Mazurskie. Widać 
zatem, że jedyna motywacją podjętych obecnie działań jest przekonanie o możliwości wykorzystywania 
funkcji pełnionej w Gminie do realizacji własnych ambicji i „wojenek".

Zatem pytam:

1. Czy Starostwa Gołdapski podejmie w tej sprawie działania? Jeśli tak, to jakie?

2. Czy możliwe jest przekazanie z rezerwy ogólnej budżetu Powiatu Gołdapskiego środków na rzecz 
OSP Banie Mazurskie w celu zapewnienia Strażakom odpowiedniej reprezentacji prawnej w 
przewidywalnym sporze sądowym z Gminą Banie Mazurskie?

3. Czy możliwe jest zorganizowanie spotkania w siedzibie OSP Banie Mazurskie z Panem Starostą 
Krzysztofem Kazanieckim, a także Członkiem Zarządu Powiatu, radnym Władysławem Biłasem, 
wnoszącym niniejszą interpelację oraz członkami OSP Banie Mazurskie w sprawie ich sytuacji?

Wyrażam przy tym swoją PEŁNĄ DEZAPROBATĘ dla działalności Łukasza Kulisia w tej sprawie. Buta i 
arogancja tego samorządowca i wykorzystanie bezpieczeństwa publicznego do celów politycznych budzi 
moje oburzenie! W mojej opinii, taka działalność może stanowić przestępstwo przekroczenia uprawnień z 
art. 231 § 1 Kodeksu karnego, cyt. „Funkcjonariusz publiczny, który, przekraczając swoje uprawnienia lub nie 
dopełniając obowiązków, działa na szkodę interesu publicznego lub prywatnego, podlega karze pozbawienia 
wolności do lat 3.". W związku z powyższym wnoszę o pilne zwołanie w przedstawionej sprawie posiedzenia 
Komisji Bezpieczeństwa przy Staroście Gołdapskim, o terminie proszę zawiadomić mnie oraz OSP Banie 
Mazurskie.

Paweł CZYŻ

RADNY RADY POWIATU W GOŁDAPI

Wyrażam zgodę na publikację w Biuletynie Informacji Publicznej wszystkich moich podanych danych osobowych, a także kontaktowych.

Z wyrazami szacunku
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Paweł Czyż
Radny Gminy Banie Mazurskie

Banie Mazurskie, 1.02.2024 r.UftZĄD GMINY 
w Baniach Mazurskich

W&jt Gminy Banie Mazurskie 
Pan Łukasz Kuliś

za pośrednictwem 
Przewodniczącej Bady Gminy Banie Mazurskie 

Pani Stefanii Urbańskiej

ZAPYTANIE RADNEGO

Na podstawie na mocy art 24 ust. 3 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r; o samorządzie gminnym 
(Dz.U.2023.40 t.j.) składam ZAPYTANIE w umowy i opłacania działań tzw. konserwatorów sprzętu w OSP 
Banie Mazurskie.

UZASADNIENIE

Z zaniepokojeniem przyjąłem informację od jednego z mieszkańców Bań Mazurskich, który poinformował 
mnie, że Wójt Gminy Banie Mazurskie Łukasz Kuliś reprezentujący Gminę nie podpisał do dzisiaj umowy z 
OSP Banie Mazurskie umożliwiającej finansowanie pracy tzw. konserwatorów sprzętu w tej jednostce 
Ochotniczej Straży Pożarnej. Doceniam wkład naszych Strażaków, ich gotowość do niesienia pomocy ofiarom 
żywiołów, wypadków, zdarzeń losowych, itd. W moim przekonaniu to niedopuszczalne, aby konserwatorzy 
umożliwiający prawidłowe funkcjonowanie sprzętu OSP Banie Mazurskie nie otrzymywali skromnej 
gratyfikacji za swój trud i zaangażowanie. Uważam., ze to nieodpowiedzialne i zagraża zdrowiu oraz życiu nie 
tylko Strażaków ale i poszkodowanych, którzy wielokrotnie potrzebują natychmiastowej pomocy.

Pytam zatem:

1. Czy rzeczywiście Gmina zwleka z podpisaniem umowy z OSP Banie Mazurskie w wyżej wskazanym 
zakresie?

2, Czy wobec braku nowej umowy obowiązuje poprzednia umowa zawarta na czas określony, która de 
facto stała się umową na czas nieokreślony?

Z po ważaniem
Radny G anie Mazurskie

YŹ

Wyrażam zgodę na ujawnienie wszystkich moich danych osobowych zawartych w interpelacji w Biuletynie Informacji Publicznej.
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Banie Mazurskie, 13.02.2024 r.

Sz. P. Radny Rady Gminy Banie Mazurskie 
Paweł Czyż

W odpowiedzi na zapytanie Radnego z dnia 01.02.2024 r. uprzejmie informuję, 

że zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych 

(t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 194) gmina jest obowiązana do zawarcia umowy ze wszystkimi 

ochotniczymi strażami pożarnymi działającymi na jej terenie, zawierającej postanowienia 

dotyczące podejmowanych działań, o których mowa w art. 3, oraz postanowienia dotyczące 

obowiązków, o których mowa w art. 10 ust. 1 w/w ustawy.

W związku z. powyższym Gmina Banie Mazurskie podpisała umowy z 4 OSP z terenu Gminy (OSP 

w Lisach, OSP w Grodzisku, OSP w Surminach i OSP w Źabinie). Na spotkanie dot. podpisania umów 

z OSP nie stawiły się umocowane osoby do jej podpisania z jednostki OSP w Baniach Mazurskich. 

Nadmieniam, że do dnia dzisiejszego umowa ta nie została zawarta i nie znane są powody odmowy jej 

podpisu przez straż.

Jednocześnie informuję, że doceniany jest wkład naszych Strażaków, ich gotowość do niesienia pomocy 

ofiarom żywiołów, wypadków, zdarzeń losowych itp., jednakże brak obowiązującej urnowy w zakresie 

podejmowanych działań jak i obowiązków na dzień dzisiejszy ogranicza możliwość zawarcia umowy 

z konserwatorami sprzętu OSP Banie Mazurskie.

Odpowiadając na pytanie 2. Informuję, że umowy zawierane są co do zasady na rok kalendarzowy 

i automatycznie nie przedłużają się.

Do wiadomości:
l. Przewodniczący Rady Gminy Banie Mazurskie
2. a/a

Z poważaniem

Sporządziła: K.. Engelbardt
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Gmina Banie Msuf^e b£

w. przez r. pr. K®”* M®c Woja . p^ #^
Kielana Prawna Matem Adamek,
ul. Iliuzwshfgo HM)ól Ohzon

Ochotnic Stni Polarna w Baniach Magurskich 
Hft|^j|» * S® Banie Mazurskie

WYPOWIEDZENIE UMOWY UŻYCZENIA NIERUCHOMOŚCI

Działając w imieniu Gminy Banie Mazurskie, fi* podstawie udzielonego 

pełnomocnictwa, które przedkładam w załączeniu, w oparciu o przepis art. 716 kodeksu cywilnego, 

niniejszym wypowiadam z dniem otrzymania niniejszego pisma, urnowy użyczenia nieruchomości 

zabudowanej położonej na działce o nr 230/7 o pcw. 0,3473 położonej przy ul. Kolejowej 2 

w Baniach Mourskich, dla której Sąd Rejonowy w Olecku IV' Wydział Ksiąg Wieczystych 

prowadzi k% uwym o numme OL1C/W197W/2, ,l>dM^^

aiiww
Uzasadniając niniejsze wypowiedzenie wskazuję, iż nieruchomość będąca przedmiotem 

użyczenia stała się potrzebna Użyczającemu, z powodów nieprzewidzianych w dniu rawiOa 
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